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TARTU VALLAVOLIKOGU 

HARIDUSKOMISJON 
 

 
 

PROTOKOLL 

 

Kõrveküla           20.09.2023  

 

 

 

Aeg: 20.09.2023, algus kell 16.00, lõpp kell 17.45. 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Janek Hoffmann. 

Protokollis: Kadri Linamägi. 

Koosolekust võtsid osa hariduskomisjoni liikmed: Janek Hoffmann, Piret Siivelt, Laura Tamme, 

Tea Pendla, Anneli Kumar ja Agu Laas. 

Puudus: Andres Kuusik. 

Külalised: eelarvenõunik Elle Kaljurand, sotsiaal- ja haridusosakonna juhataja Anne Aleksejev, 

haridusspetsialist Ene Liivamägi, arendusnõunik Tõnis Tõnissoo ja Tartu valla noortevolikogu 

aseesimees Kristanna Koemets. 

  

Päevakord: 

1. Ülevaade Tartu valla noortevolikogu tegemistest; 

2. Tartu valla arengukava 2022 – 2030 uus redaktsioon; 

3. Jooksvad küsimused ja vaba arutelu. 

 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

1. Ülevaade Tartu valla noortevolikogu tegemistest 

Tartu valla noortevolikogu tegemistest andis ülevaate Kristanna Koemets. Teemadena käsitletakse 

ka võimalikku koostööd volikogu komisjonidega. Noortevolikogu viis läbi ka aasta alguses 

rahuloluküsitluse noorte seas ja lepiti kokku, et noortevolikogu tuleb annab ülevaate küsitluste 

tulemusest hariduskomisjonis. 

 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

2. Tartu valla arengukava 2022 – 2030 uus redaktsioon 

Eelnõud tutvustab arendusnõunik Tõnis Tõnissoo. 

Kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse kohaselt peavad kohaliku omavalitsuse arengukava ja 

eelarvestrateegia hõlmama iga aasta 15. oktoobri seisuga vähemalt nelja eelseisvat eelarveaastat. 

Sama seaduse kohaselt on arengukava ja eelarvestrateegia vastuvõtmine vallavolikogu 

ainupädevus. Eeltoodust tulenevalt tuleb igal aastal arengukava üle vaadata ning vajadusel muuta 

ja täiendada.  

Tartu Vallavalitsus on 2023 aasta mais ja juunis läbi viinud külakoosolekud 10 kohas: Raadi alev, 

Kõrveküla alevik, Lähte alevik, Tabivere alevik, Lähte alevik, Laeva küla, Maarja-Magdaleena 

küla, Tammistu küla, Vedu küla ja Piirissaar.  

Kuivõrd algne versioon on värske – koostatud 2022. aastal, ei ole arengukavas olulisi muudatusi. 

Hetkeseisu kirjeldused ja vajalikud täiendused on eelnõus välja toodud.  
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Oli ka arengukava avalik väljapanek, kus tuli teemana sisse võimalus tulevikus Raadile luua 

riigigümnaasium. See on ka nüüd arengukavas ära toodud. 

1. Arengusuuna „Nutikas Tartu vald“ tegevusprogrammi „Inspireeriv õpikeskkond“ on 

vastavalt avalikustamisel esitatud ettepanekule lisatud tegevus „Keskhariduse 

omandamise võimaluste arendamine Raadi piirkonnas riigigümnaasiumi loomisele 

kaasaaitamise kaudu“. 

 

Toimub pikem arutelu teemal Raadi riigigümnaasium versus Lähte Ühisgümnaasium, 

investeeringud ja kooli tulevik. Komisjoni liikmed jäid eriarvamustele. 

 

Haridusspetsialist Ene Liivamägi annab seoses kooli teemaga ülevaate, millistes koolides kui palju 

lapsi käib ja teistest omavalitsustest Tartu valla koolides käivate laste arvud (tabel lisatud 

protokollile).  

 

Tõnis Tõnissoo annab ülevaate peamistest muudatustest arengukava 2023. a redaktsioonis. 

2. Kuivõrd Tartu vallas on soojusmajanduse arengukavad koostatud igas kaugküttepiirkonnas 

eraldi, on vastavalt täpsustatud ka sõnastust arengukavas: „Tartu valla soojusmajanduse 

arengukava“ on asendatud „Tartu valla kaugküttepiirkondade soojusmajanduse 

arengukava“. 

3. Arengusuuna „Terve Tartu vald“ valdkonna „Turvaline Tartu vald“ tegevusprogrammi 

„Kriisivalmiduse tõstmisega seotud meetmete arendamine“ on arendatavate autonoomse 

toimimise võimalusega kogunemiskohtade nimekirja lisatud Piirissaar. 

4. Arengusuuna „Roheline Tartu vald“ tõhusat jäätmehooldust käsitlevasse 

tegevusprogrammi on lisatud tegevus „Ringmajandust toetavate teavitustegevuste, 

infosüsteemide ja tehnilise taristu arendamine.“ 

5. Arengusuuna „Targalt planeeritud Tartu vald“ valdkonna „Kvaliteetne 

eluruum“ tegevussuundade hulka on lisatud „Linnakeskkonna liigirikkust, elanike aktiivset 

tegevust soodustavate, teadmisi ja oskusi arendavate ning kliimamuutustega kohanemist 

toetavate lahendustega elukeskkonda rikastavate pargialade arendamine Raadi alevis 

(Mõisavärava park, Majoraadi park)“ 

6. Arengusuuna „Põnev Tartu vald“ tegevusprogrammi „Rahvusvahelise tuntuse 

arendamine“ tegevussuundade hulgas oleva Raadi endise sõjaväelennuvälja objektide 

hulgas on nimetatud lisaks Ermi tänavale ka Mõisavärava park ja Majoraadi park. 

7. Arengusuuna „Kaasav Tartu vald“ tegevusprogrammi „Valla ametnikkonna 

arendamine“ tegevussuunda „Ülemaakonnaliste, üleriigiliste ja rahvusvaheliste 

valdkondlike ametnike võrgustikega seotud projektide toetamine kogemuste vahetuse ja 

koostöö korraldamiseks“ on lisatud „rahvusvaheliste“. 

8. Arengukava indikaatorite tabelitesse on lisatud veerg, mis kirjeldab 2023 andmeid. Lisatud 

on ka värvikood: roheline – areng on olnud eesmärgi suunas, kollane, muutusi ei ole 

toimunud või ei ole andmed kättesaadavad, punane – areng on toimunud ootustele 

vastupidises suunas) 

 

Eelarvenõunik Elle Kaljurand annab ülevaate eelarvestrateegiast.  

Majandus on jätkuvalt langustrendis, see pole stabiliseerunud ehk on oodata ees keerulisemaid 

aegu. Inflatsioon küll väheneb aga eeldatavasti võib tööpuuduse suureneda ja see tähendab 

kohaliku omavalitsusele sissetuleku vähenemist. Selles eelarvestrateegias on võetud keskmiseks 

tulumaksu laekumiseks 10% aastas. Vallal peab säilima 100% laenuvõimekust ehk tulud kataks 

kulusid ja jääks ka üle.  

Kõige suuremad investeeringud on planeeritud haridusvaldkonnas. 

Konsolideeritud Tartu valla finantsolukord võimaldab strateegiaperioodil ellu viia olulisi 

investeeringuid vähemalt 55 miljoni euro ulatuses. Suuremas mahus investeerimine eeldab kulude 
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vähendamist või teenuste osutamise efektiivsuse kasvu, mille tulemusel vabanevaid vahendeid 

saab kasutada nii põhitegevuse tulemi kui ka täiendavate laenukohustuste arvelt investeerimiseks.  

Teisalt on Tartu valla eelarve tundlik väliskeskkonnast tulenevatele muutustele – eelarvetulude 

võimalikule vähenemisele on tarvilik reageerida põhitegevuse kulude kokkuhoiu ja planeeritud 

investeeringutest loobumisega. Suure laenukoormuse tõttu omab mõju ka intressimäärade tõus. 

Komisjoni liikmed küsisid täpsustavaid küsimusi. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Poolt 4, vastu 0, erapooletu 2 komisjoni liiget. 

 

3. Jooksvad küsimused  

- kooli personali konkursid; 

- väljaspool omavalitsuse koole õppivad õpilased ja Tartu valla koolide õpilaste arvud; 

- koolitransport. 

 

 

 

 

 

/digitaalselt allkirjastatud/      /digitaalselt allkirjastatud/  

    

Janek Hoffmann       Kadri Linamägi   

Hariduskomisjoni esimees      Protokollija 


